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ÚVODNÍ SLOVO 
Milí spoluobčané, 
na úvod druhého čísla našeho Cejleckého zpravodaje se omlouvám za pozdní                     

termín distribuce. Nevím, jestli to vnímám pouze já, ale letošní rok se dvěma                         
dvacítkami je prozatím rokem plného chaosu, nejistot, nesmyslných příkazů a                   
nových situací. V poslední době stále kolem sebe slyšíme slova, která do letošního                         
jara nepatřila do našeho běžného života. Slova jako je pandemie, nouzový stav,                       
zrušení školní docházky, distanční výuka a další. Ať chceme nebo ne, Covid-19 se                         
dotýká každého z nás. Nouzový stav byl sice zrušen, ale dopady budeme pociťovat                         
ještě dlouhou dobu. I investice naší obce jsou poměrně dost ovlivněny současnou                       
nestabilní ekonomikou. Díky daňovým propadům by dle predikcí měl být náš                     
rozpočet ponížen o 2,5 mil. Kč. Dle skutečných dat je náš rozpočet prozatím                         
ponížen o 554 624,- Kč a od státu byla tato částka kompenzována. Stále slyšíme, jak                             
vláda bude podporovat investiční akce obcí, aby se nezastavila ekonomika. Je                     
přislíbeno mnoho dotačních titulů. Ale k čemu nám bude nepřeberné množství                     
nabídek dotací, když Vám v dnešní době bankovní instituce neposkytnou úvěr?                     
Nemluvě o složitosti vyřizování žádostí a vypisování absolutně nepotřebných titulů.                   
Nedávno jsem četla článek, kde se předseda Senátu PČR pan Miloš Vystrčil zamýšlí                         
nad tím, že pro nastartování investic obcí a krajů by bylo nejefektivnější, kdyby                         
dostaly na připravené základní infrastrukturní investice (kanalizace, silnice, školy,                 
sociální zařízení..) ke každé proinvestované stokoruně dvacet nebo třicet korun od                     
státu. Já osobně bych toto řešení přivítala s otevřenou náručí, ale myslím si, že pro                             
naši vládu by to bylo moc jednoduché, nekomplikované a nebyla by nutná                       
administrace, která zaměstná mnoho uměle vytvořených míst pro úředníky. V této                     
hodně špatné ekonomické situaci se nám sešly dva poměrně dost finančně náročné                       
projekty, na kterých se pracuje již několik let. Je to čistírna odpadních vod a                           
vybudování oddílné kanalizace a nákup pozemků bývalého družstva. Na obě akce                     
jsme měli vydaný příslib bankovního úvěru, který se v současné době rozplynul. Na                         
kanalizace máme vydané Rozhodnutí o přidělení dotace a na koupi pozemků je                       
připravena kupní smlouva. Oba projekty jsou pro naši obec nesmírně důležité, a tak                         
se ze všech sil snažíme zajistit financování obou akcí a věříme, že se nám i toto                               
podaří. 

Na konci června letošního školního roku podala k 31.8.2020 rezignaci na funkci                       
ředitelky naší základní a mateřské školy Mgr. Ing. Marta Kozdas, PhD. a současně s                           
ní ukončili pracovní poměr všichni pedagogičtí pracovníci. Pokud se někdo                   
domníval, že takto nastolenou a důkladně “připravenou” situaci nezvládneme a                   
nedokážeme během dvou měsíců vybrat ředitele školy a sestavit pedagogický tým,                     
tak ho musíme zklamat. Od 1.9.2020 je novou paní ředitelkou paní Bc. Gabriela                         
Nováková a provoz mateřské školy i základní školy je zajištěn. 
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Vážení spoluobčané, jsem velice ráda, že i přes veškerá omezení a různá opatření                         
běží život v naší obci téměř v normálu. Navrátila se zpět fotbalová utkání, rozjíždí se                             
fotbalový i hasičský kroužek, dětem končí prázdniny a budou moci nastoupit do                       
svých škol a setkávat se svými kamarády. Letošní deštivé léto nám na závěr                         
prázdnin připravilo i pár dnů s tropickými teplotami, takže náš rybník je obklopen                         
spoustou dětí, které si naplno užívají prázdnin a jak je vidět, ani jim neschází nutná                             
dovolená u moře.  

Na závěr mi dovolte, abych velice poděkovala rodičům za velkou podporu a pomoc                           
při hledání nových pedagogických pracovníků, paní Zdeňce Sochorové za mnoho                   
svého volného času, který nám věnovala při řešení specifického provozu ve školství                       
a spoustě dalším lidem, kteří se ze všech sil snažili, aby bylo zase v naší škole vše v                                   
normálu. 

Všem přeji především hodně zdraví, krásně prožité zbývající letní dny se svojí                       
rodinou a přáteli. Dětem přeji šťastný krok do nového školního roku, a pokud                         
možno bez roušek. Já se na Vás budu těšit při setkání na nějaké naší společné                             
kulturní, sportovní nebo pracovní akci. 

V současné době se na nás opět valí spoustu nových nařízení. Už nikdo z nás neví,                               
kde se roušky musí nosit a kde ne. V kolik hodin musíme opustit restaurace, tak aby                               
nás Covid-19 po 23. hodině nenapadl. Děti spolu půjdou do školy bez roušky. Před                           
vchodem si jí nasadí tak, aby se nenakazily v prostorách školy. Na jednu stranu je to                               
již úsměvné, na druhou stranu už se obávám, že šíření strachu a paniky se neustále                             
prohlubuje. Prosím Vás tedy, abychom se chovali zodpovědně, ale nepodléhali                   
chaotickým nařízením a  používali selský rozum. 

V případě, že by někdo z Vás potřeboval roušky nebo dezinfekci, můžete si                         
kdykoliv přijít na OÚ Cejle. Tady bych ještě ráda poděkovala panu Petru Chytkovi za                           
darování dostatečného množství dezinfekce naší obci. 

Pavlína Nováková, starostka 
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OHLÉDNUTÍ ZA KULTURNÍM ŽIVOTEM 
Nohejbalový turnaj o putovní pohár starostky obce 

Cejle 13.6.2020 
V sobotu 13. června se na multifunkčním hřišti po dlouhé sportovní a společenské 

přestávce uskutečnil další ročník nohejbalového turnaje o Putovní pohár starostky 
obce Cejle. Za proměnlivého počasí se v zápalu boje u sítě utkalo šest družstev: 
Cejlebrity, Bílkov, Březová A, Magoři, Březová B a Švom tým. Dva týmy z Březové se 
spolu utkaly v semifinále, a i když s tím nikdo nepočítal, do finále nakonec postoupil 
tým Březová B. Družstvo Cejlebrit v letošním sportovním klání vyslyšelo přání paní 
starostky a dalo do boje veškerou  sílu a energii a pohár poprvé zůstal v naší obci. 
Na krásném druhém místě se umístil tým Březová B a na třetí stupínek vítězů se 
postavilo družstvo Březová A. Všem nadšeným sportovcům děkujeme za krásné a 
férové sportovní utkání, které pro všechny týmy i diváky připravil pan Břetislav 
Kocián, Martina Lopourová, Edita a Radek Mariánusovi, Ondřej Blažek a Dan Batrla, 
kterým samozřejmě také patří velké poděkování. 
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Vítání občánků 21.6.2020 

Díky epidemii koronaviru jsme byli nuceni posunout plánovanou akci, která se                     
měla uskutečnit v březnu, až na 21. červen. V doprovodu rodičů, sourozenců a                         
dalších rodinných příslušníků byli v kulturním zařízení do života slavnostně uvítáni                     
Daniel, Anna Marie, Františka a Alžběta. Uvítali jsme i Mariána, který se z účasti                           
omluvil. Noví občánci dostali drobné dárky, Pamětní list a maminky kytičku. Rodiče                       
svým podpisem stvrdili slib v Pamětní knize. Novým občánkům a rodičům také přišli                         
popřát žáci ze ZŠ Cejle, kteří si pro ně připravili malé kulturní okénko. Všem                           
rodičům blahopřejeme k narození děťátka a přejeme hodně radostných chvil, štěstí                     
a zdraví. Děkujeme dětem za připravené kulturní okénko a paní Pavle Klimešové a                         
Petře Vejvodové za přípravu a výzdobu kulturního zařízení. 
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Kvadriatlon Plus 27.6.2020 
Do poslední chvíle se organizátoři letošního pětiboje rozhodovali, zda tuto akci                     

odstartují nebo ne. Pár dnů před startem se díky rozvolňování nařízení rozhodli, že                         
Cejle bez Kvadriatlonu ani v letošním roce nebude a začaly velké přípravy. Nakonec                         
se do soutěže přihlásilo deset týmů: Dolňáci, ZOO Team, Nakousnutá jablka, Š                       
(moulové), Kosovo, Cejlebrity, Šli kolem, Žlutozelená síla, Nounejm a Rychlé pruhy.                     
Sedm družstev soutěžilo v kategorii mužů, kategorii žen a dorostu zastupovalo po                       
jednom družstvu a nechyběl tým ani v kategorii dětí. Na prvním místě se umístilo                           
družstvo Dolňáků, kteří k nám v letošním roce zavítali poprvé ze sousední Dolní                         
Cerekve a hned si odvezli zlatou medaili. Je to samozřejmě pro ně závazek na příští                             
rok, aby zlato obhájili. Na druhém místě se umístilo družstvo Nakousnutá jablka a                         
krásné třetí zůstalo v Cejli pro tým Cejlebrity. Přesto, že kategorii žen a dorostu                           
zastupovalo pouze jedno družstvo, všichni šli do boje v plném nasazení a bojovali                         
jako o život. Čisté časy 15:00 a 15:12 o tom vypovídají. Holky bravurně obhájily loňský                             
čas i zlato a zástupci dorostu, převážně z Cejle, taktéž obhájili loňské zlato. Na koho                             
jsme byli nejvíce pyšní, bylo družstvo Rychlých pruhů ve složení Luky, Barča,                       
Verunka, Tom a Hanička. Jízdu s kotoučem měla v letošním roce trochu ztíženou                         
Verunka a to hodně malým kotoučkem. Přesto si i s touto překážkou poradila, a                           
nijak jí to nezabránilo v rychlém doběhu. Ani v letošním roce nechyběla                       
nejnáročnější disciplína Víceman, do které se přihlásilo šest statných odvážlivců:                   
Jakub Ježek, Martin Kuchyňa, Jan Válek, Petr Jirsa, Vojtěch Jirsa a Tomáš Neděla.                         
Každý musel zvládnout disciplínu kolo, kotouč, střelba, plavání a běh včetně zdolání                       
třech velkých piv. 

Ukázkovou solidaritu mezi závodníky nám předvedli bratři Jirsovi, když jeden                   
počkal před cílovou rovinkou na druhého a společně proběhli cílem. Martin                     
Kuchyňa překvapil svojí výdrží, když za své družstvo odjezdil kolo, odběhl trasu s                         
kotoučem a ještě mu zbylo dostatek síly na všechny disciplíny v kategorii Víceman.                         
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Své sportovní nadání a odhodlanost předvedl vítěz soutěže Víceman Jakub Ježek s                       
celkovým časem 18:35 minut. 

Po celou dobu vládla u rybníka skvělá a přátelská nálada, a i když všichni účastníci                             
bojovali naplno, zároveň se navzájem podporovali a fandili si. 

Za bleskurychlou přípravu a perfektní organizaci děkujeme panu Břetislavu                 
Kociánovi, Martině Lopourové, Radku Mariánusovi, Miroslavu Kružíkovi, Ivetě,               
Romaně, Danielu a Tomáši Batrlovým, Adamovi a Stanislavu Novákovým a Ondřeji                     
Blažkovi. Všem sportovcům gratulujeme a těšíme se na další ročník. 
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Pouťové veselí 11-12.7.2020 
Letošní pouťové veselí bylo opět ovlivněno vrtkavým počasím. I přes dešťové                     

přeháňky si především děti užívaly veselé chvilky na pouťových atrakcích, které                     
ovšem už nebyly tak radostné pro peněženky rodičů. 

Vydatný déšť od milého sobotního rána doprovázel účastníky XX. ročníku turnaje                     
v malé kopané, při kterém se utkalo 8 týmů. Ani chladné a deštivé počasí neodradilo                             
silné povzbuzování diváků, za jejichž aplausu vyhrálo družstvo fotbalových borců                   
D.C. BIKE z Dolní Cerekve. Na krásném druhém místě se umístil tým SPARTAKUS a                           
tým SLUNÍČKA obsadil třetí místo. Družstva KRÁLOVSKÁ DRUŽINA, ZLAŤÁCI,                 
CEJLE B, DVORCE a FC DOLNÍ CEREKEV se sice umístila pod čarou vítězů, ale                           
bojovala naplno do poslední chvíle a to, že tito závodníci nedostali medaili, neubralo                         
na jejich dobré a sportovní náladě. 

Ve večerních hodinách se déšť umoudřil a pod širým nebem plným hvězd nám                         
kapela ROCK BAND zahrála spoustu známých písní. Krásnému, zvučnému hlasu                   
zpěvačky neodolal žádný tanečník ani tanečnice a za chladného počasí se zvuky                       
hudby linuly až do druhé hodiny ranní. Za náročnou přípravu sobotního dne                       
děkujeme všem organizátorům, především panu Danielu Batrlovi, Břetislavu               
Kociánovi, Tomáši Batrlovi, Petru Jelínkovi a Janu Zlatuškovi. 

V neděli nás už probudilo sluníčko a pouťové veselí se roztočilo na plné obrátky. V                             
odpoledních hodinách jsme se tradičně zúčastnili pouťové mše svaté s panem                     
farářem Romanem Strossou a zbytek dne strávily nejen děti na kolotočích a                       
střelnici.  
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Fotografie a případně videa z jednotlivých akcí naleznete na stránkách 
www.cejle.cz nebo na odkazech zde zveřejněných. Dění v obci naleznete také 

na facebookovém profilu https://www.facebook.com/cejle.cz/  

JARNÍ ČINNOSTI SPOLKŮ 
TJ Cejle 

Zdravím všechny fotbalové příznivce! 

Chtěl bych vám touto cestou sdělit nějaké ty informace, které se udály během                         
těžké doby koronavirové. Bohužel místo toho, abychom na jaře vyběhli na zelené                       
trávníky, tak nás všechny doma uvěznila pandemie. Byla to situace, kterou jsme                       
ještě nezažili. A myslím si, že jsme se s ní vyrovnali velice dobře. Nucenou pauzu                             
jsme využili např. k sázení stromků, natírání branek a údržbě hřiště vůbec. Jen                         
doufám, že už se znovu k takovému stavu nebudeme muset vracet... 

Celou zimu se trénovalo ve všech kategoriích, jak muži, tak mládež. Týmy                       
odehrály i přípravná utkání, a když už se konečně schyloval čas vyrazit na nažehlený                           
trávník v našem krásném areálu, tak se ke slovu přihlásil pan Covid :-( Ale ani to nás                                 
nezastavilo v dalším tréninku v domácím prostředí. Děti dostávaly tréninková videa                     
a spoustu úkolů v rámci soutěže, která po skončení některých opatřeních byla i                         
vyhlášena a náležitě odměněna. Po skončení online tréninků jsme opět vyběhli na                       
hřiště, kde nadále pokračujeme v tréninku a to každou středu a neděli. 

Bohužel sezóna 2019/2020 byla celá zrušena, muži i mládež tak opět sehrála                       
pouze přátelská utkání. Muži se utkali s týmy Batelova a V. Beranova. Mládež sehrála                           
dvojzápas s mládeží Dukly Jihlava, přivítala v dolnocerekvické hale týmy Batelova a                       
28.6. jsme se zúčastnili i skvělého charitativní turnaje pro Natálku v Třešti. Turnaj                         
byl celodenní a zúčastnilo se ho 26 týmů. 
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Do nové sezóny 2020/2021 jsme přihlásili čtyři týmy: dva týmy mužů, A-tým do                         
OP Jihlavska a B-tým do 4. třídy Jihlavska. 

Mládež bude mít taktéž dva týmy a to tým mladších žáků, kde jsou opravdu                           
atraktivní soupeři, jako je třeba Vysočina Jihlava, Bedřichov anebo tým Pelhřimova.                     
Druhý tým bude nadále pokračovat v soutěži mladších přípravek, kde i nadále                       
vypomáháme s mládeží sousednímu Kostelci, opět naskočíme jako tým                 
Cejle/Kostelec. 

Podzimní část sezóny by měla vypuknout o víkendu 8. a 9. srpna 2020. Milerád vás                             
všechny uvidím jak v ochozech, tak na hřišti. 

Jan Zlatuška 

SDH Cejle 
Poslední období pro sport nebylo příznivé a ovlivnilo bezproblémový chod i                     

našeho kroužku. Když jsme přečkali první vlnu Covidu-19 v bezpečí domova a mohli                         
jsme se opět začít scházet venku, přestalo nám pro změnu přát počasí. Téměř každý                           
čtvrtek pršelo nebo jsme alespoň měli hřiště pod vodou. Před vyhlášením                     
karanténního stavu jsme si s dětmi v kulturním zařízení užili spaní s promítáním                         
filmu, hraním deskových a vědomostních her. 

V rámci posledního tréninku jsme uskutečnili pochod na Čeřínek s opékáním                     
špekáčků. Před zahájením výšlapu se obloha zatáhla a my čekali, že nás opět bude                           
doprovázet déšť. Už jsme si ale zvykli, že bez pláštěnky to na našich výletech nejde a                               
výstrahy černých mraků už se nezalekneme. Když počasí vidělo naše odhodlání, tak                       
se nakonec umoudřilo a světe div se, tentokrát nezapršelo. Děti měly vytvořeny                       
týmy, které po celou dobu cesty plnily různé úkoly se zaměřením na práci s buzolou                             
a orientaci v terénu. U turistické chaty na Čeřínku už na nás čekal rozdělaný oheň,                             
kde si děti po krátkém odpočinku opekly špekáčky. Po malém občerstvení na nás                         
čekalo překvapení. Přijel nás navštívit Sbor dobrovolných hasičů z Milíčova, který                     
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dětem předvedl hasičské auto a jeho vybavení. Než si pro děti přijeli rodiče, zbyl                           
ještě chvíli prostor pro hru na dětském hřišti. 

Děkujeme panu Luďkovi Slavětínskému za zakoupení dresů pro naše Plamínky a                     
těšíme se, až si v nich vyrazíme na další soutěž. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Krásný zbytek léta za Plamínky přeje Lucka, Martina, Adam a Ondra. 

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
Blahopřejeme k životnímu jubileu 
Červenec 
Krausová Anna Cejle 138 80 let 
Babák Pavel Cejle 128 65 let 
 
Září 
Vejvodová Věra Cejle 43 70 let 
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Vážení spoluobčané,  
vzhledem ke zdravotní situaci v našem státě byly v jarním období přerušeny                       

fyzické gratulace a návštěvy u oslavenců. S ohledem na pokračující vývoj                     
pandemie koronaviru se nebudou ani v dalších měsících návštěvy obnovovat.  

Tato situace nás velice mrzí a litujeme všech krásných a veselých chvilek, o                         
které jsme při gratulacích přišli a ještě přijdeme. Bezpečí našich občanů je pro                         
nás důležité, proto nyní oslavenec obdrží pouze dárkový balíček. Ten si bude moci                         
vyzvednout ode dne svého jubilea v obchodě Dana. Případně po dohodě bude                       
předán jiným způsobem. 

Děkujeme za pochopení tohoto postupu a věříme, že situace se v budoucí době                         
zklidní a tuto tradici budeme moci obnovit. 

 
POZVÁNKA NA KULTURNÍ AKCE 

Vážení spoluobčané, vzhledem k současné situaci, kdy už díky vydávaným                   
rozhodnutím nevíme dne ani hodinu, budou kulturní akce plánovány operativně.                   
Informace o jejich konání vám vždy sdělíme prostřednictvím měsíčních zpravodajů                   
nebo místního rozhlasu.  
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DĚNÍ V OBCI 
OBNOVA DĚTSKÉHO HŘIŠTĚ 

V loňském roce jsme podali žádost o dotaci na obnovu prvků a povrchu na                           
dětském hřišti. Žádost byla vypracována správně, ale nemohla být podpořena z                     
důvodu nedostatku finančních prostředků, a tak jsme se dostali do tzv. šuplíku.                       
Vzhledem k tomu, že dětské prvky na hřišti již nebyly bezpečné, rozhodli jsme se                           
realizaci provést bez dotační pomoci s tím, že bylo pořízeno pouze nové pískoviště,                         
houpačky, kolotoč, skluzavka a povrch byl zhotoven z vymývaných oblázků za                     
celkovou cenu 298 000 Kč. V červnu letošního roku nám z Ministerstva pro místní                           
rozvoj přišlo oznámení, že s ohledem na navýšení alokace bude naše akce                       
podpořena a obdržíme dotaci z Podpory pro budování a obnovu míst aktivního a                         
pasivního odpočinku. V původním záměru projektu byla ještě instalace vahadlové                   
houpačky s houpáním ve stoje, fitness prvek – kolo + veslař pro rodiče, naučná                           
tabule o rozkladu odpadů, odpadkový koš na tříděný odpad, lavičky a dopadová                       
plocha EPDM. Všechny vyjmenované prvky kromě nové dopadové plochy EPDM                   
budou tedy ještě během měsíce října doplněny. 

Prosíme všechny rodiče a teenagery, aby pro svoji zábavu chodili na                     
workoutové hřiště a  nepoužívali prvky, které jsou určeny dětem do 12-ti let. 
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ČISTÍRNA ODPADNÍCH VOD A ODDÍLNÉ KANALIZACE 
Státní fond životního prostředí ČR rozhodl o poskytnutí dotace naší obci na                       

vybudování čistírny odpadních vod a oddílné kanalizace ve výši 55 994 348,62 Kč, tj.                           
63,75 % z celkové částky 87 834 272,35 Kč. Tzn., že podíl obce na této realizační akci                                 
bude činit 31 839 923,73 Kč. Jak jsme se již zmínili v současné době máme od banky                                 
nezávislý příslib na dofinancování této mega akce, ale stále je v řešení uzavření                         
Úvěrové smlouvy. Pokud vše dobře dopadne, na přelomu září a října budete                       
pozváni na veřejnou schůzi, na které vám budou sděleny podrobné informace o                       
samotné realizaci a průběhu stavby. 

  

MY TŘÍDÍME NEJLÉPE 2019 – SOUTĚŽ OBCÍ KRAJE 
VYSOČINA 

V loňském roce se naše obec v hlavní soutěži My třídíme nejlépe umístila na 5.                               
místě z celkového počtu zapojených obcí 215-ti ve velikostní skupině 300 – 1500                         
obyvatel. Ve vedlejší soutěži ve sběru papíru jsme se umístili na 62. místě, v kategorii                             
plast na 5. místě a v kategorii sklo na 18. místě. Děkujeme občanům, kteří se aktivně                               
podílí na třídění odpadu. 

Také připomínáme podnikatelům a živnostníkům, že odpadový systém v naší obci                     
slouží pouze našim obyvatelům, a ne k podnikání. Tito producenti musí odpad                       
likvidovat tak, jak jim ukládá zákon.  

  

KOLAUDACE CHODNÍKU S OSVĚTLENÝM PŘECHODEM 
DO LOKALITY RODINNÝCH DOMŮ KE KLEPÁKU 

Po zdlouhavé a trnité cestě k získání přislíbené dotace v celkové výši 823 054 Kč                               
ze SFDI, proběhne počátkem září kolaudace chodníku i přechodu s osvětlením. Od                       
samého začátku bylo vyřizování žádosti o tuto dotaci specifické. Ve stručnosti vám                       
napíši, jak v moderní plně digitalizované době probíhá vyřízení takové žádosti.                     
Dotační titul je vypsán pro zajištění vyšší bezpečnosti občanů, ale nejdříve musíte                       
doložit, že vaší obcí projede určité množství automobilů, nejlépe ještě kdyby v                       
dotčené lokalitě došlo k dopravní nehodě. Následně zašlete žádost a musíte si                       
hlídat, kdy se na webových stránkách SFDI objeví vypsané termíny konzultace, bez                       
které nelze dotaci poskytnout. Pokud se vám podaří zarezervovat termín, vydáte se                       
spolu s projektantem do Prahy na konzultaci. Po detailním prozkoumání projektové                     
dokumentace odcházíte se zápisem a doporučením, zda je Vaše žádost                   
akceptovatelná. V našem případě to byla pouze část výstavby chodníku. Úprava                     
křižovatky nesplňovala požadavky na uznatelné náklady, a proto nám bylo                   
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doporučeno rozdělit akci na dvě etapy. Následuje dokládání povinných příloh                   
(videozáznam, fotografie, projektová dokumentace v určeném měřítku a spoustu                 
dalších dokumentů). V květnu následujícího roku Vám přijde oznámení o hodnocení                     
žádosti, ve které se dozvídáte od úřednice, která se zúčastnila konzultace, měla k                         
dispozici videozáznam, fotografie úseku budování chodníku, že se žádost zamítá,                   
protože úprava křižovatky nesplňuje podmínky dotace. Po mnoha telefonátech a                   
zaslání námitky proti hodnocení nám byla dotace přiznána, ale už nám nebylo                       
umožněno posunout termín dokončení. Chyběly nám pouhé tři dny. Ale předpisy                     
jsou předpisy. Takže jsme požádali o vyúčtování části financí a zároveň zaslali                       
žádost o převod zbývající částky do příštího roku. Musíte ale znovu požádat o                         
uzavření nové Smlouvy a doložení dokladů. To jsme učinili v lednu. Bohužel v                         
březnu nastala doba koronaviru a pro úředníky na tzv. homeofficu bylo obtížné                       
smlouvu zkontrolovat, oparafovat a předložit k podpisu. Když se toto všechno                     
podařilo, bylo nutné podepsat smlouvu z naší strany, ale v letošním roce již nešlo                           
podepisovat klasickým elektronickým podpisem, ale musel to být elektronický                 
podpis neviditelný. Téměř měsíc, i za pomoci zkušených IT techniků nám trvalo,                       
než jsme se trefili do požadavku SFDI na neviditelný podpis. Zbývající částku, kterou                         
jsme dlužili firmě IPOS PS, s.r.o., ve výši 280 620 Kč jsme nesměli proplatit dříve,                             
než obdržíme peníze na náš účet od poskytovatele dotace. Děkujeme tedy za                       
shovívavost a trpělivost prováděcí firmě, která na tuto částku musela čekat téměř                       
půl roku.   
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DOKONČENÍ CELKOVÉ REKONSTRUKCE BYTU 
V uplynulých dnech byla dokončena celková rekonstrukce bytu. Kompletně byly                   

zrekonstruované všechny rozvody elektřiny, vody a plynu. Osazena nová okna a                     
zbudované nové příčky. V bytě je zbudovaná nová koupelna a toaleta se základním                         
vybavením. Kuchyň je plně vybavena spotřebiči a novou kuchyňskou linkou. Celkové                     
náklady na rekonstrukci činily 685 475,- Kč. Velké poděkování patří panu Danielu                       
Batrlovi, který zastal velkou část provedených prací a ušetřil tím obci nemalé                       
finanční prostředky na rekonstrukci.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ZAHÁJENÍ VÝSTAVBY  SKLADU PRO HASIČE A 
FOTBALISTY VE SPORTOVNÍM AREÁLU 

V tomto měsíci byla zahájena plánovaná výstavba skladu pro hasiče a fotbalisty ve                         
sportovním areálu. 

V rámci možností bude většina prací realizována brigádně a za pomoci obecních                       
zaměstnanců. Na tuto stavební akci budeme čerpat dotaci z Kraje Vysočina z Fondu                         
Vysočiny. Vystavěn bude dvoupatrový sklad s pultovou střechou, který nahradí                   
dosluhující unimobuňky. Pro hasiče bude zbudován přístup z prostoru pod hřištěm                     
a pro fotbalisty přímo z úrovně hřiště.  
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 PRÁCE V LESE 

Přesto, že v čase výsadby stromků nás zasáhlo období koronaviru a byli jsme                           
omezeni v pořádání brigád, podařilo se nám díky občanům, kteří chodili sázet                       
stromky, samostatně vysadit 15 205 ks. Díky rychlé výsadbě stromky dostaly                     
dostatečnou vláhu a dalo by se říci, že se téměř všechny ujmuly. V jarních měsících                             
byla také zhotovena  oplocenka, kterou nám ve stoprocentní výši pokryla dotace. 

K dnešnímu dni jsme v letošním roce vytěžili 3 423 m3 dřeva. Prozatím se nám i v                                 
celku daří průběžný odbyt. Začátkem září nás čeká velká brigáda na úklid klestu v                           
Sítinách, tak aby byla plocha připravena na stavbu oplocenky, na kterou jsme získali                         
opět dotaci ve 100% výši. Během října nás čeká výsadba cca 6 tis. ks dubů. Budeme                               
rádi za každou vaší pomocnou ruku.  
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ZŠ a MŠ CEJLE 
pozn. redakce: následující článek dodala ZŠ a MŠ v červnu na původně plánovaný 

termín vydání zpravodaje  

Poradili jsme si s výukou i v době koronaviru 
Ačkoliv jsme malá školička rodinného typu s relativně nízkou vybaveností                   

informační a komunikační technikou, i tak jsme chtěli co nejlépe v době přerušení                         
provozu díky pandemii koronaviru zajistit vzdělávání dětí a žáků. Jako specifické v                       
rámci regionu je distanční vzdělávání v MŠ, které více ve svém příspěvku rozepisuje                         
paní učitelka Mgr. Dolejší. 

Denně kromě dny vysílání přímých přenosů probíhala možnost konzultací                 
pedagogů základní školy na Skypu. Rodiče měli možnost se online s pedagogem                       
spojit a řešit případné obtíže ve vzdělávání či získat metodickou podporu. Tuto                       
možnost časem začaly více využívat samy děti. A to však nikoliv jako podporu výuky,                           
ale aby svého oblíbeného pedagoga alespoň takto na dálku viděly a mohly si s ním                             
popovídat. Činnost základní školy probíhala v rámci online prostředí také na Google                       
Classroom, které sloužilo nejen jako základní komunikační platforma, ale jako                   
odevzdávárna s možností zpětné vazby k odevzdaným pracím. Každý odevzdaný                   
úkol pedagogové procházeli a komentovali, měli možnost přímo do textu vpisovat                     
své poznámky. Komentáře k odevzdaným úkolům byly vedeny v pozitivním duchu.                     
Dále dvakrát týdně v určených intervalech, které vždy rodiče dostávají s předstihem                       
mailem, probíhaly po ročnících přímé přenosy na YouTube, kde dětem učitelé                     

vysvětlovali učivo a zadané úkoly. 

Probíhala také pravidelná setkání po         
Skypu, která nahrazovala hodiny       
reedukací žáku se specifickými       
poruchami učení, která jsem jako         
speciální pedagog vedla. 

Taktéž proběhla anketa mezi rodiči         
o náročnosti učiva. Protože jsme si           
byli vědomi, že je nutné vycházet při             
domácí výuce z možností rodičů a           
jejich zpětné vazby. Celkově jsme         
měli od rodičů výborné ohlasy na           

distanční vzdělávání. Kromě přínosu v oblasti zvládání učiva byla možnost online                     
setkávání pro mnohé děti značným motivačním prvkem. Důkazem dobře nastavené                   
formy distanční výuky je aktivní zapojení všech žáků základní školy a většiny dětí                         
mateřské školy. Sice se základní škola 25. května 2020 v omezených podmínkách a                         
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při zachování přísných hygienických opatření otevřela, pro děti, které do školy                     
nenastoupily, stále funguje vzdělávání prostřednictvím Google Classroom. 

Nikdy by se nezdařilo distanční výuku takto skvěle zvládnout nebýt podpory                     
rodičů. Skvělých rodičů našich žáků, kteří své děti podporovali, snažili se je rozvíjet,                         
spolupracovali s námi v online prostředí. Poděkování také patří úžasným kolegům,                     
kteří se do distanční výuky od prvního dne pustili. V některých školách bohužel                         
pojali výuku jako jednostranné zadávání přehršle úkolů jedenkrát týdně. Sama jsem                     
měla ze svého okolí mnoho negativních postřehů, jak školy tuto situaci nezvládají a                         
nechali rodiče napospas. Jsem ráda, že se nám podařilo rodiče a děti v této nelehké                             
době podržet a zůstat s nimi co nejvíce v kontaktu. 

I přes koronavirovou pandemii dále pokračujeme v             
realizaci projektu zjednodušeného financování, tzv. Šablon           
II. Díky těmto evropským penězům máme možnost             
rozvíjet učitele školy v dalším vzdělávání pedagogických             
pracovníků, mohli jsme zajistit pomoc školních asistentek.             
Jelikož se jedná o finance projektové, můžeme takto               
zaměstnat asistentky pouze na určitou dobu. Proto se v                 
tomto školním roce loučíme s paní asistentkou Lenkou               
Vondruškovou. Za svůj pedagogický život jsem poznala             
množství asistentů a asistentek, a musím říci, že paní                 
Vondrušková je snad nejlepší asistentka, se kterou jsem               
měla možnost pracovat. Kéž by asistentské povolání             
vykonávalo více takových lidí jako je právě paní               
Vondrušková. Proto jí i za celý pedagogický sbor přeji                 
mnoho úspěchů v dalším pedagogickém působení. 

Mgr. Ing. Marta Kozdas, Ph.D., ředitelka školy 

  

Co se děje v MŠ, když je z důvodu koronavirové 
epidemie pro děti zavřená? 

Zavřená okna i dveře, prázdná školní zahrada, nikde není slyšet dětský smích…. Na                         
první pohled by se mohlo zdát, že v mateřské školce zcela ustalo veškeré dění. Opak                             
je ale pravdou. 

Ano, děti ve školce nejsou, ale to neznamená, že jednotlivé aktivity „školkáčků“                       
nepokračují. Výuka i zábava probíhá, oproti předešlé praxi, zcela jinak. Někdo si                       
možná pomyslí, že to musí být velký nezvyk….a má pravdu. Stačí však pár dní, velké                             
nasazení a kreativita paní učitelek a všechno zase klape jako dobře namazaný stroj. 
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A jak to vlastně všechno funguje? Komunikace s rodiči dětí probíhá on-line. Děti                         
dostávají připravené pracovní listy, zaměřené na rozvoj před-čtenářské a                 
před-matematické gramotnosti, domů. Pedagogové neopomněli dětem připravit             
cvičení na trénink paměti, postřehu a samozřejmě dovedností, které jsou potřebné                     
pro začátek školní docházky předškoláků. 

Paní učitelky myslí i na rozvoj             
slovní zásoby dětí. Nejlépe se         
rozvíjí čtením a také sledováním         
pohádek v různých podobách,       
které jsou dětem posílány. V         
mnohých z nich děti nacházejí         
inspiraci k výtvarnému umění a         
jednotlivé postavy či napínavý       
děj, na svých obrázcích       
ztvárňují. Právě tato disciplína       
se u „školkáčků“ těší velké         
oblibě. I proto vznikla, dnes už           
velmi populární, GALERIE NA       
PLOTĚ, kam paní učitelky       
jednotlivé práce svých svěřenců       
umísťují. Tato galerie dokonce       

neunikla pozornosti zvědavých novinářů a výtvory dětí z mateřské školky byly                     
několikrát zvěčněny i v Jihlavských listech. 

Dětem se posílají i video-návody, jak si vytvořit například zvířátka z papíru. A co                           
víc, školka se děti snaží zapojit i do veřejného dění a vede je k uvědomění, že si lidé                                   
mají navzájem pomáhat. Proto třeba navrhovali roušky pro zdravotní sestřičky a                     
také pro hasiče. Děti pro své maminky ke Dni matek vytvořily krásná přání. 

Paní učitelky ve školce pro děti neustále připravují nové básničky, logopedická                     
říkadla, jazykolamy, písničky pro radost a také nové edukativní pomůcky a projekty. 

Rodiče do školky posílají       
fotografie dětí při různých       
činnostech, pozdravy a vzkazy       
od dětí, které jsou pak         
pravidelně umísťovány na     
webové stránky školy. 

Na rozloučenou se školním       
rokem jsme dětem připravili       
hru „Dračí stezkou“, při které         
plnily celou řadu úkolů a         

23 



prokázaly nejen svůj důvtip a znalosti, ale i výborné                 
pohybové dovednosti při zdolávání různých překážek.           
Odměnou byl pro ně „zlatý poklad“. Hra probíhala               
mimo areál školy, za účasti rodičů. Děti získaly               
diplomy a rodičům, za odměnu, zahrály pohádku             
„Boudo, budko ..“,Potěšení tedy bylo na obou stranách. 

 

Rodičům děkujeme za spolupráci a těšíme se na nový                 
školní rok. Připravujeme novou výzdobu a věříme, že               
se dětem bude líbit. 

Všem přejeme krásné prázdniny, plné zážitků, pohody             
a hlavně zdraví. 

  

Mgr. Drahoslava Dolejší, vedoucí učitelka MŠ 

  

Být rodičem školčátka v době koronaviru... 
Obrovský nápor prožívali nejen zdravotníci a hygienici, ale často i hasiči, policisté                         

či mnozí státní úředníci…... O nich se v médiích hojně píše. 

Jenže soukromá dramata se odehrávala i mimo veřejnou sféru, v domácnostech s                       
malými dětmi. Rodiče museli zajistit kromě běžných povinností i vzdělávací a                     
zábavnou činnost pro děti. 

Učitelky MŠ spolupracovali s rodiči online. Spolupráce s většinou rodičů byla na                       
dobré úrovni. Děti dostávaly pracovní listy a inspiraci pro tvořivou činnost. Nic                       
nebylo povinné, měla to být pomoc rodičům. 

Možná si mnozí       
uvědomili, že je potřeba s         
dětmi více komunikovat,     
odpovídat na zvídavé     
otázky, potěšit, pochválit,     
pofoukat bolístku. 

Možná nám tato doba       
ukázala, že žádné hmotné       
věci nejsou důležité tak,       
jako naše vztahy v       
rodinách, že je důležité       
udělat si čas jeden na         
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druhého, těšit se s maličkostí, přečíst dětem pohádku, pak si o ní povídat, být                           
důslední ale spravedliví. 

Markéta Trnovská, DiS., učitelka MŠ 

  

Nejmenší žáci v době karantény 
Během karantény byli žáci prvního a druhého ročníku nuceni se vzdělávat doma                       

sami. 

Pro takto malé děti je domácí příprava velice obtížná, jelikož jsou limitováni                       
neznalostí písmem, a proto jejich domácí výuka vyžadovala velkou pomoc rodičů. V                       
této zkoušce děti i rodiče obstáli na výbornou. 

  

Většina prací byla vždy odevzdávána včas a správně.               
Chtěli bychom touto cestou rodičům poděkovat za             
skvělou spolupráci a ochotu plnit s dětmi i nepovinné                 
úkoly. Velmi jsme také ocenili fotografie, které nám rodiče                 
vkládali jako bonus, který nás vždy nesmírně potěšil. 

Dobrá domácí příprava byla vidět i po návratu do školy.                   
Děti bez větších problémů najely opět na školní režim.                 
Naši školu tím opět rozzvučely a rozzářily. Věřím, že i                   
dětem škola chyběla a povolení výuky přispělo k               
oboustranné spokojenosti. 

Mgr. Lenka Volfová, třídní učitelka ZŠ (1. a 2. roč.) 

  

Distanční vzdělávání 
S pandemií koronaviru a uzavřením škol nám vyvstal nelehký úkol, zkoncipovat a                       

uvést do chodu distanční vzdělávání. Tento nelehký úkol byl ještě o to                       
nepříjemnější, protože nás zastihl v období jarních prázdnin. 

Okamžitě jsme začali přemýšlet, jak koncipovat výuku na dálku. Po zkoumání                     
možností jsme se nakonec rozhodli pro online platformu Google classroom, která                     
nabízí široké možnosti práce, jak pro žáky, tak pro pedagogy. Zároveň s tím jsme                           
zřídili naší škole vlastní Youtube kanál. Pomocí tohoto portálu jsme začali pořádat                       
přímé přenosy, na které žáci ve stanovených časech sledovali výuku a zároveň jsme                         
mohli vkládat videa, která si děti mohly pustit bez časového omezení, a které jim                           
výrazně pomáhaly při zvládnutí látky. 
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Za sebe musím dodat, že distanční           
vzdělávání je velice náročně pro         
všechny strany. Pro žáky je to nová             
koncepce učení, na kterou nejsou         
zvyklí. Pedagogové trávili dlouhé       
hodiny u počítače a potýkali se s             
programy, systémy a platformami, se         
kterými se nikdy předtím nesetkali. A           
nakonec pro rodiče, kterým kromě         
jejich běžných povinností přibyla       
zodpovědnost za vzdělávání svých       
dětí. Tímto způsobem bych rád ze           

srdce poděkoval všem rodičům, kteří naprosto skvěle zvládli tuto nelehkou situaci a                       
pomáhali svým dětem, jak jen mohli. Děkujeme. 

Bc. Lukáš Rédl, třídní učitel ZŠ (3. až 3. roč.) 

  

Školní rok s paní asistentkou 
Čas utíká jako voda. Pracuji již přes rok v ZŠ a ŠD jako asistentka, převážně ve třídě                                 

paní učitelky Volfové. Dobrý vztah mezi pedagogem a asistentem je velice důležitý,                       
měla jsem štěstí, s paní učitelkou se pracuje výborně. Každé dítě potřebuje jiný čas                           
na to, aby zvládlo zadané učivo. Pokud získáte důvěru dětí a nastavíte určitá                         
pravidla, vše funguje. Děti dnes nemají žádný problém se s čímkoliv obrátit na mne a                             
požádat o pomoc. Mnohdy stačí oční kontakt a já i dotyčný žáček už víme své.                             
Všechny naše děti jsou skvělé, každé něčím jiným originální. Práce asistenta je                       
pěkné povolání, když máte kolem sebe dobré pedagogy a úžasné děti. 

Lenka Vondrušková, školní asistentka ZŠ 

  

Čtenářům cejleckého zpravodaje přejeme léto plné pohody ve 
společnosti dobrých lidí. 

pracovníci ZŠ a MŠ Cejle, p. o. 
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SÚRAO 
Dne 18.6.2020 Rada Správy úložišť radioaktivních odpadů (SÚRAO) schválila                 

zúžení vytipovaných lokalit pro hlubinné úložiště jaderného odpadu, tak jak ho na                       
začátku června doporučil poradní panel expertů, který byl zřízen z podnětu správy.                       
Stavba tak má vzniknout na jedné ze čtyř následujících lokalit - Janoch u Temelína,                           
Horka na Třebíčsku, Hrádek na Jihlavsku či Březový potok na Klatovsku. Finální                       
slovo o zúžení počtu lokalit z devíti na čtyři bude mít vláda. 

SÚRAO na začátku června uvedlo, že zmíněné lokality patří mezi nejlépe                     
hodnocené z hlediska kritéria bezpečnosti, dopadů na životní prostředí a technické                     
proveditelnosti projektu. 

Rozhodnutí je na straně ministerstva průmyslu, jehož zástupci slibovali, že se na                       
doporučení výběru lokalit kriticky podívají. Platforma proti hlubinnému úložišti, jejíž                   
je naše obec členem, žádá o zadání nezávislé expertní oponentury celého                     
dosavadního procesu výběru. 

Naše lokalita se nachází na evropském rozvodí a je nenahraditelným zdrojem vod,                         
jak pro okolní obce, tak i pro okres a město Jihlava prostřednictvím vodní nádrže                           
Hubenov. Tato lokalita je však také prameništěm vod zasahujícím dále do povodí                       
vodárenského toku Želivka (Švihov), zásobující pitnou vodou nejen Prahu, ale i                     
velkou část Středočeského kraje a okresů Pelhřimov a Havlíčkův Brod. S ohledem na                         
skutečnost, že nelze předem do budoucna s naprostou jistotou vyloučit možnou                     
přírodní katastrofu nebo nehodu v provozu hlubinného úložiště vysokoaktivních                 
radioaktivních odpadů, tak by kontaminace lokality (ČERTŮV) HRÁDEK               
radioaktivními odpady vedla v krátkodobém časovém horizontu ke znehodnocení                 
zdrojů pitné vody nejen pro okolní obce, ale i pro hlavní město Prahu a podstatnou                             
část Kraje Vysočina a Středočeského kraje. Naše lokalita je jeden z nejvýznamnějších                       
národních zdrojů pitné vody, jejichž ochrana není jenom zájmem dotčených obcí,                     
ale veřejným zájmem České republiky. Nikdo nám doposud nedal stoprocentní                   
záruku, že v případě výstavby úložiště nebudou zcela narušeny prameny vodních                     
zdrojů pro  naše obce.  

Je velice zajímavé, že až do června 2020 ve zprávě SÚRAO můžeme najít mapu (viz.                             
níže), na které je zakreslen polygon pod vrchem Čeřínek na pelhřimovské straně                       
směrem k Novému Rychnovu a Milíčovu. Nyní je polygon posunut více na jih pod                           
naši obec. Také Vás napadá domněnka, že přesunutím na opačnou spádovou stranu                       
vrcholu si Praha zmenšila riziko pro své zdroje pitných vod?  

Ministerstvo životního prostředí vybralo 21 nových lokalit, kde by v budoucnu                     
mohly vzniknout vodní nádrže. Mezi nimi je i Batelov. Zařazení této lokality                       
neznamená, že se v tomto území vodní dílo skutečně postaví, ale lokality by měly                           
být chráněny proti případnému jinému strategickému využití území. 
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Ministerstvo průmyslu a obchodu v těsné blízkosti chce vybudovat úložiště. Není                     
to trochu moc, tak velkých, navzájem neslučitelných staveb na tak malém kousku                       
naší krásné Vysočiny s nenahraditelnými zdroji vody? 

Samosprávy již léta žádají o zapojení při rozhodování o výběru vhodné lokality                         
pro výstavbu úložiště. Věcný záměr zákona se bohužel opět nedostane ani na                       
jednání vlády, přesto že ministr průmyslu a obchodu Karel Havlíček dne 17.7.2019 na                         
jednání se starosty prezentoval urychlené dokončení návrhu zákona se zapojením                   
obcí.  A tak i nadále v této problematice budou rozhodovat o nás bez nás. 

Neustále slyšíme, že hlubinné úložiště někde být musí. A tento fakt je                         
pravděpodobně nezvratný. Ale v případě takto důležité a velmi náročné stavby by                       
všechna pravidla a kritéria měla být od prvopočátku jasná a neměnná. 

V loňském roce na setkání starostů nás pan ministr Havlíček ujišťoval, jak se s                           
jeho nástupem na post ministra průmyslu a obchodu vše změní, jak nám rychle                         
začne vyplácet kompenzační příspěvek, jak se zaslouží o projednání zákona, který                     
by umožnil zapojení obcí a lidí k rozhodování o výběru lokality pro výstavbu                         
úložiště. Jak se říká „ slibem nezarmoutíš“. Nezbývá nám než i nadále bojovat a                           
udělat vše pro to, aby i další generace mohly žít obklopeni krásnou přírodou a                           
mohly používat nezávadnou pitnou vodu.  

Pokud by někdo spoléhal na pomoc vedení Kraje Vysočina, ani zde to nemá naše                           
lokalita jednoduché. V minulých dnech obdržely obce lokality „Čertův“ Hrádek                   
oficiální stanovisko Rady Kraje Vysočina, ze kterého se mimo jiné můžete dočíst, že: 

- otázka vybudování úložiště je otázka vysoce odborná, je v kompetenci                   
státních orgánů a Kraje nemají dostatečný odborný potenciál k posouzení                   
všech faktorů; 

- proces výběru a komunikace o tomto je výhradně záležitostí státu a obcí,                       
jejichž území se problém týká a vše je na vládě a MPO, aby své záměry                             
otevřeně zkomunikovali a vysvětlili a vyjednávali; 

- a že, záměr vybudovat úložiště a ovlivnění všech hledisek života podléhá                     
projednání a posouzení podle zákonů a EIA, toto posouzení je výkonem                     
státní správy a je obvykle vedeno na vysoké odborné úrovni; 

V minulých dnech jsem měla tu čest se setkat s panem hejtmanem osobně a mohu                             
říci, že jsem se za celý svůj život s takovým přístupem a jednáním doposud                           
nesetkala. Možná proto mě ani trochu nepřekvapilo výše uvedené stanovisko k                     
výstavbě hlubinného úložiště. Jenom mě trochu mrzí, že starosta obce musí mít                       
odbornost na všechno, informace si musí získávat nejrůznějšími možnými způsoby a                     
nemá k dispozici žádný tým, ale pouze místostarostu, účetní a pár zastupitelů.                       
Zatím se mi nepoštěstilo, abych při vydávání rozhodnutí téměř ze všech oblastí                       
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(školství, doprava, životní prostředí, financování a spoustu dalších), měla k dispozici                     
odborný potenciál. Dokonce ani v případě výstavby hlubinného úložiště.   

Zdroj části: calla.cz 
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BEZ VODY TO NEJDE 
Voda patří mezi nejdůležitější faktory, které ovlivňují kvalitu našeho každodenního                   

života. Jsme zvyklí na takový komfort, že otočíme kohoutkem a voda teče.                       
Nehledíme na to, jestli jí máme dostatečné množství. Nikdo z nás nemá potřebu s                           
touto vzácnou tekutinou šetřit. A jak je pro zajištění našeho pohodlí důležitá zjistíme                         
až v momentě, kdy provozovatel z důvodu poruchy přeruší dodávku do našich                       
objektů. A tak jako ve všech obcích i u nás jsou poruchy na vodovodním řadu běžná                               
věc. V případě, že jde o drobnou poruchu a stačíme z akumulační nádrže doplňovat                           
dostatečné množství vody do vodojemu, jsou naši občané pouze vyzváni, aby v                       
tomto čase pitnou vodou nezalévali, nenapouštěli bazény a maximálně s odběrem                     
šetřili. Bohužel většinou má tato výzva opačný účinek. „Nebude voda? Rychle                     
napustit do zásoby, zalít co jde a dopustit bazén“. Tato úvaha některých občanů                         
ovšem vede pouze k tomu, že hladina vodojemu klesne na minimum a obnova                         
dodávky vody je složitější a voda nepoteče nikomu z nás. 

Noční můra pro provozovatele vody je porucha, která není na první pohled vidět.                         
Pak nastávají denní i noční pochůzky obcí, prohlídky kanálů, spojovacího přívodu z                       
vrtů do akumulační nádrže a přívodu z akumulační nádrže do hlavního vodojemu.                       
Nastupují pátrači s vyhledávacími zařízeními a třeba i po čtrnáctidenním hledání                     
stále vidíte na grafu jenom úbytek hladiny ve vodojemu a trnete hrůzou, kdy klesne                           
hladina na minimum. Tento scénář probíhal v jarních měsících i v naší obci. Tři                           
poruchy jsme dohledali na síti a opravili. Přesto byl úbytek z vodojemu stále                         
znatelný. V tomto případě už pátráte všude, napadají vás různé scénáře a nejste                         
schopni myslet na nic jiného než na klesající hladinu ve vodojemu.  

Proto jsme investovali do měřících zařízení a na každém vrtu, ve vodojemu i                           
Hynkově prameni jsou nyní osazeny snímací vodoměry, které nám do budoucna                     
mohou usnadnit práci při vyhledávání poruchy. Tato zařízení plánujeme osadit i do                       
čerpací stanice, kde ale musí být před instalací provedeny různé úpravy stávajících                       
zařízení. 

1. Mám bazén a chci ho napustit 
Naše obec má kapacitu vodojemu 40 m3. Když si vy a vaši sousedi začnou                           

napouštět naráz bazén o objemu 10m3 a ještě např. v době nevyššího odběru vody,                           
způsobíte tím velký problém se zajištěním dodávky vody. V případě, že budete chtít                         
bazén napustit z vodovodního řadu vždy se prvotně obraťte na obecní úřad, kde                         
vám sdělíme potřebné instrukce. Ideální variantou je zajištění vody autocisternou                   
nebo z vlastní studny.   

2. Jakou vodu použít pro zálivku zahrady 
Nejméně vhodná je voda z vodovodu, obzvláště ta tvrdá, jelikož většině druhů                       

rostlin v zahradě vyhovuje půda neutrální až mírně kyselá. Zalévání pitnou vodou z                         
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vodovodu je přitom až příliš drahé. Ideální jsou zásobníky na vodu dešťovou, kterou                         
sbíráme ze střech. Sudy, barely, nadzemní či podzemní jímky, pořídíme v různých                       
tvarech a velikostech. Lze je též osadit čerpadlem a zaléváme pak ohřátou,                       
odstátou, měkkou dešťovou vodou z hadice, aniž bychom se museli trmácet po                       
zahradě s konvemi. Určitě rostlinám nesvědčí zálivka ledovou vodou, nejméně pak                     
za největšího horka. Za horka vlastně zásadně nezaléváme, jelikož kapky vody ulpělé                       
na rostlinách fungují jako zvětšovací sklíčka a rostliny popálí. Podzemní nádrže jsou                       
nejsofistikovanějším řešením, šetří v zahradě místo, voda se zde uchová ve tmě a                         
chladu dlouho v dobrém stavu. Jelikož je však voda z podzemní nádrže chladnější,                         
snažíme se dostát rannímu zalévání. Případně vodu pravidelně přečerpáváme do                   
vhodné nadzemní nádrže, kde se ohřeje. Pro nadzemní nádrže platí pravidelné                     
doplňování jednodenní dávky vody. To platí především například pro zahrádkáře,                   
kteří čerpají k zálivce vodu studniční. Zalít denní dávkou vody a nádrž doplnit, aby                           
se voda do druhého dne ohřála. 

3. Jak správně zalévat zahradu 

·       Co zalévat 
Nejvíc potřebují zalévat nedávno vysazené rostliny. Kritická doba se pohybuje                   

mezi 4–6 týdny. Sucho trápí také trvalky, ovocné stromy a keře vysazené před                         
několika lety. Co se týká půdy, zalévání potřebují hlavně rostliny rostoucí v půdě,                         
která má málo humusu. Stejně žíznivá je i písčitá půda. Na spotřebu vody jsou                           
pochopitelně náročné rostliny s hlubšími kořeny, například růže, a popínavky.                   
Přednostně by měly vláhu dostat i rostliny, které jsou v těsné blízkosti (asi půl                           
metru) domu. 

·       Kdy zalévat 
Stejně důležité je zvolit správný čas na zálivku. Ideální je buď brzké ráno nebo                           

pozdější večer. To jsou doby, kdy už slunce nemá takovou sílu, takže rostliny                         
nepopálí. Jestli rostliny zalít potřebují, se dá zjistit jednoduchým testem: když je                       
půda suchá v hloubce 10 centimetrů, je na zálivku nejvyšší čas. Frekvence zalévání                         
se liší rostlinu od rostliny. Každodenní zalévání většinou spíš škodí; často přidávaná                       
zálivka totiž zůstává jen na povrchu a zbytečně se odpaří. Voda by se měla ideálně                             
dostat až ke kořenům, aby mohla pořádně působit. 

·  Kolik vody použít 
Množství použité vody bývá nejčastějším problémem. Nezkušený zahrádkář často                 

zvolí příliš malé, nebo naopak příliš velké množství zálivky. Objem vody se liší podle                           
rostliny, ale obecně platné pravidlo říká, že vhodná je vydatná zálivka jednou za                         
několik dní o objemu asi 5–20 litrů na metr čtvereční. 

·  Jak zalévat 
Existují dva základní způsoby, jak zalévat. 
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Plošné zalévání se hodí hlavně na větší plochy, voda se nesměřuje přímo na                           
kořeny. Hodí se například na zalévání trávníků, kropení velkých záhonů s květinami                       
nebo třeba na zeleninu. Hodí se na ně konvice s rozprašovací trubicí, postřikovače a                           
ostřikovače. 

Druhý způsob, kterému se říká bodové zalévání, se víc hodí na větší, spíš osaměle                           
rostoucí, rostliny. Snažíme se při něm dostat vodu přímo ke kořenům, aby                       
zásobovala tam, kde je jí nejvíc potřeba. Pro bodové zalévání nejvíc využijete                       
klasickou konví – pozor jen na sílu proudu. Když budete lít z velké výšky, můžete                             
rostlinku poškodit. 

4. Co udělat, abyste nemuseli zalévat 

Tato rada je samozřejmě myšlená v nadsázce – bez vody se na zahradě                         
neobejdete. Nejvíc je vody potřeba v létě; parna rostliny vysilují a vyčerpávají z nich                           
vlhkost. Správně připravená rostlina však vedra vydrží poměrně dobře. Na jaře by se                         
do půdy mělo vpravit přiměřené množství organické hmoty schopné absorbovat a                     
uchovat vláhu. Už při sázení by se měla půda dostatečně zvlhčit, přinejmenším do                         
hloubky kolem čtvrt metru. Přežití pomáhá i jarní mulčování - půda pod mulčem                         
zůstane v suchém období vlhká a v horkých dnech se nepřehřívá. 

Přesto, že letošní léto je velice vydatné na srážky, měli bychom se s vodou naučit                               
hospodařit tak, aby nedocházelo k extrémnímu suchu, snižování podzemních vod a                     
nedostatku vody. V současné době, kdy se nám ztrácejí lesy před očima a stromy                           
nemohou zachycovat dešťovou vodu, si musíme poradit sami. K tomu nám mohou                       
napomoci akumulační nádrže na srážkovou vodu, kterou budeme využívat pro                   
zdravou a efektivní závlahu zahrady. V současné době si mohou občané celé ČR                         
vyřídit dotaci na pořízení těchto nádrží. Žádost můžete podávat na: 

1. Akumulaci srážkové vody pro zálivku zahrady 

Dotace až 20 tis. Kč + 3500 Kč/m3 nádrže, maximálně však 50 % z celkových                             
způsobilých výdajů 

Pro novostavby i stávající domy v celé ČR. 

 2. Akumulaci srážkové vody pro splachování WC a zálivku zahrady 

Dotace až 30 000 Kč + 3 500 Kč/m3 nádrže, maximálně však 50% z celkových                               
způsobilých výdajů 

Pro novostavby i stávající domy v celé ČR. 

 3. Využití předčištěné odpadní vody s možným využitím srážkové vody 

Dotace až 30 000 Kč + 3500 Kč/m3 nádrže, maximálně však 50% z celkových                             
způsobilých výdajů 

Pro novostavby i stávající domy v celé ČR. 
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Aby se zabránilo kontaminaci veřejného vodovodu, nesmí být rozvod srážkové                     
vody přímo propojen s rozvodem pitné vody. 

Podrobné informace zjistíte na webových stránkách: www.dotacedestovka.cz 

  

Co je potřeba pro vyřízení dotace? 
 1. Zpracování odborného posudku a  projektu  – zajistí Vámi oslovený projektant 

2. Vyplnění a odeslání elektronické žádosti o podporu přes webové stránky                     
www.dotacedestovka.cz 

V případě, že nevlastníte elektronický podpis ani datovou schránku, vyplněný                   
formulář vytisknete a společně s povinnými přílohami doručte osobně nebo zašlete                     
doporučenou zásilkou v listinné podobě do 30 kalendářních dnů od podání                     
elektronické žádosti na podací místo krajského pracoviště Fondu – Havlíčkova 111,                     
Jihlava. 

3. K žádosti doložíte: 

● formulář žádosti, 
● odborný posudek – obsahuje zjednodušenou projektovou dokumentaci a               

vyčíslení přínosů; zpracovává jej nejčastěji dodavatel systému případně               
autorizovaný projektant; v posudku musí zpracovatel potvrdit, že „Navržený                 
projekt odpovídá podmínkám Výzvy č. 12/2017“, 

● případně další dokumenty: 

○ plná moc (pouze v případě zastupování třetí osobou), 

○ souhlasné prohlášení ostatních spoluvlastníků (pouze v případě, že               
obytný dům má více vlastníků), 

○ dokumenty prokazující, že je stavba určená pro rodinnou rekreaci                 
využívána k trvalému rodinnému bydlení (pokud je stavba v katastru                   
nemovitostí zapsána jako stavba pro rodinnou rekreaci; samotná               
evidence místa trvalého pobytu na adrese předmětné nemovitosti               
není dostačující; jedná se např. o potvrzení vydané obcí, doklady o                     
nákupu paliv, energií a svozu odpadu nebo vyvážení obsahu odpadní                   
jímky či septiku v objemu pokrývajícím celý rok). 

Žádost včetně všech povinných příloh posoudí pracovníci krajského pracoviště                 
Fondu. V případě zjištění nedostatků Vás vyzvou k jejich odstranění, a to ve lhůtě do                             
30 kalendářních dní. Je-li žádost v pořádku, Fond ji akceptuje. Posouzení žádosti                       
trvá obvykle 3 týdny. Na realizaci máte 12 měsíců u stávajících domů a 24 měsíců u                               
novostaveb od akceptace žádosti. 
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Pokud budete používat srážkovou vodu ke splachování toalet, kontaktujte                 
provozovatele naší kanalizace Obec Cejle a dohodněte s ním další postup. Před                       
vyplacením dotace budete v takovém případě potřebovat dokument prokazující                 
dohodu mezi Vámi a provozovatelem kanalizace na odvádění odpadní vody vzniklé                     
ze srážkové či čištěné odpadní vody do veřejné kanalizace, tedy například smlouvu                       
či její dodatek o odkanalizování dle zákona č. 274/2001 Sb., o vodovodech a                         
kanalizacích, v platném znění nebo prohlášení provozovatele kanalizace, že změnu                   
stávající smlouvy o odkanalizování v souvislosti s využitím srážkových vod ke                     
splachování nepožaduje. 

4. Doložení dokončení realizace a závěrečné vyhodnocení žádosti 

Po dokončení realizace podporovaných opatření musíte doložit doklady pro                 
uzavření smlouvy o poskytnutí podpory: 

● formulář doložení dokončení realizace a žádost o uvolnění finančních                 
prostředků, 

● faktury za realizaci díla a zhotovení odborného posudku, 
● soupis provedených prací (např. položkový rozpočet, smlouva o dílo,                 

předávací protokol včetně uvedení objemu dodané nádrže, není-li doložen v                   
jiných společně předkládaných dokumentech), 

● potvrzení o úhradě (např. výpis z bankovního účtu), 
● dokument prokazující vlastnictví bankovního účtu žadatele (tj. jakýkoli               

dokument jednoznačně prokazující vlastnictví bankovního účtu uvedeného v               
žádosti), 

● ve specifických případech také platné povolení k vypouštění odpadních vod                   
do vod podzemních, dokument prokazující dohodu mezi Vámi a                 
provozovatelem kanalizace na odvádění odpadní vody vzniklé ze srážkové či                   
čištěné odpadní vody do veřejné kanalizace, souhlas provozovatele               
kanalizace se zaústěním bezpečnostního přepadu akumulační nádrže do               
kanalizace či dokumenty k veřejné podpoře. 

Fond předložené dokumenty během 3 týdnů zkontroluje a v případě zjištění                     
nedostatků vás vyzve k jejich odstranění ve stanovené lhůtě. Dokumenty naleznete                     
na webových stránkách www.dotacedestovka.cz v sekcích Formuláře a Vzorové                 
dokumenty. 

5. Rozhodnutí ministra a smlouva o poskytnutí podpory 

Pokud je žádost bezchybná, je předložena ke schválení. O udělení podpory                     
rozhoduje ministr životního prostředí. 

Na základě rozhodnutí ministra a splnění veškerých podmínek s vámi Fond uzavře                       
písemnou smlouvu, která stanoví konkrétní individuální podmínky, za kterých se                   
podpora poskytuje (zejména výše dotace, účel použití, lhůty a způsob čerpání                     
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dotace apod.). Smlouvu včetně rozhodnutí ministra vám zašleme v elektronické                   
podobě k podpisu. Smlouvu si řádně prostudujte, vytiskněte a opatřete úředně                     
ověřeným podpisem, následně ji odešlete dle pokynů, které obdržíte spolu se                     
smlouvou, zpět na Fond. 

6. Vyplacení podpory 

Po doručení Vámi podepsané smlouvy a následném podpisu ředitele Fondu Vám                     
bude převedena výše dotace na váš bankovní účet. 

„Příroda si bez člověka hravě poradí. Člověk bez přírody však nikoliv. „ 

Tak ji buďme alespoň trochu nápomocni. 
zdroj: narodniprogramzp.cz 

www.ceskestavby.cz 
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PŘÍSPĚVEK ČTENÁŘE 
Milí sousedé, 
poslední vydání cejleckého zpravodaje mě inspirovalo k zamyšlení se nad vizí,                       

kam naše vesnička směřuje. To v jakém stavu je naše příroda, je rok od roku                             
zřetelnější, a že musíme udělat změnu, je čím dál tím jasnější. Ve zpravodaji je                           
nastíněn záměr rozvoje obce a výstavby nových domů. Ponechme stranou otázku,                     
zda to je to pravé, co je potřeba k rozvoji obce a zaměřme se na to, čím tyto zabrané                                     
plochy nahradíme? Hranice obce totiž nekončí posledním plotem a život se                     
neodehrává jen uvnitř. Když těchto několik hektarů luk zastavíme, zabetonujeme,                   
zasfaltujeme, co nám zbyde? Když se podíváte na mapu naší obce z leteckého                         
pohledu, vidíte, že je z části lemována lesem, který začíná raketovým tempem mizet                         
a z té větší části je obec obklopena poli. Velkými plochami polí, na kterých                           
nehospodaří jejich vlastníci, polí, které plodí už jen díky tunám aplikovaných                     
chemických koktejlů, polí, které při jarním suchu připomínají poušť a při větších                       
srážkách nejsou schopny vodu zadržet. 

Nebylo by krásné, kdyby tyto jednolité lány polí byly "rozbité" nádhernými                     
zahradami plnými stromů a keřů, které poskytují hojnost zdravých a chutných                     
plodů, zahradami, které poskytují úkryt a potravu velkému počtu živočichů?                   
Zahradami s vzrostlými stromy, které stíní půdu a brání jejímu vysychání a zároveň                         
humusem z listí tuto půdu zúrodňují? Zahradami, s nádhernými květinovými                   
loukami, zahradami, které mění mikroklima okolí z pouště na rajskou oázu? Nebylo                       
by krásné žít v takovémto prostředí? 

Současnou situaci ohledně koronaviru můžeme chápat ve více rozměrech. Pokud                   
to obrazně přeneseme do duchovní roviny, to že nejvíce ohroženou skupinou jsou                       
senioři, můžeme chápat tak, že staré myšlení má odejít - je třeba začít přemýšlet                           
jinak - začít žít v souladu s přírodou. 

Pokud nechceme, aby naše obec byla jen "mrtvou" zmenšeninou města, pojďme                     
otevřít diskusi na toto téma a zamyslet se nad tím, jak změnit okolí obce k lepšímu,                               
z chemické továrny na Ráj na Zemi. 

 

 

 

V popředí pole pár let od výsadby. V 
které části budete raději trávit čas?  

 

Martin Hloušek  
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MILADA HORÁKOVÁ 
Mládí a studium 

Milada Horáková, rozená Králová, se narodila 25. prosince 1901 na Královských                     
Vinohradech, dnešní Praha 2 – Vinohrady. Měla tři sourozence, z nichž dva zemřeli                         
v dětství na septickou spálu. Dospělosti se dožila o 16 let mladší sestra Věra. 

Ze studia na gymnáziu za Rakouska-Uherska byla v roce 1918 vyloučena za účast                         
na protiválečných demonstracích, které byly studentstvu zakázané. Zároveň jí však                   
byl umožněn přestup na jiné pražské gymnázium, kde maturovala roku 1921.                     
Následně zvažovala studium medicíny, ale po doporučení otce se rozhodla pro                     
Právnickou fakultu na Univerzitě Karlově, kde promovala v roce 1926. 

V roce 1923 těžce onemocněla rodině osudovou spálou, ale díky svému mládí                       
nemoci nepodlehla a přežila. 

Roku 1924 se osobně setkala se senátorkou Františkou Plamínkovou, zakladatelkou                   
Ženské národní rady (ŽNR), kam také vstoupila. Brzy se stala oporou Plamínkové,                       
později její přítelkyní a následně klíčovou osobností ŽNR. 

První republika 
Po ukončení studia se vdala za Bohuslava Horáka, zemědělského ekonoma,                   

kterého znala již ze studií. Horák byl redaktorem Československého rozhlasu,                   
koncem první republiky jeho programovým ředitelem. Díky němu pak hluboce věřící                     
Horáková přestoupila i se svými rodiči od římsko-katolické církve k Českobratrské                     
církvi evangelické. 

V roce 1933 se manželům Horákovým narodila dcera Jana. 

Od roku 1929 byla členkou Československé strany národně socialistické (ČSNS),                   
přestože těžiště její činnosti byla nestranická Ženská národní rada (ŽNR).                   
Připravovala legislativní návrhy směřující k řešení postavení neprovdaných žen,                 
nemanželských dětí, ke zlepšení postavení žen v rodinném právu, v dělnických                     
profesích, ale například i zaměstnankyň veřejné správy. Milada Horáková usilovala                   
především o uplatnění žen v pracovním procesu, ale věnovala se i otázce jeho                         
skloubení s rodinným životem. Podílela se na tvorbě nového občanského zákoníku,                     
na částech o rodině a ženské rovnoprávnosti, který však jako celek nebyl schválen. 

Byla aktivní především na poli sociální spravedlnosti, sociální péče a zabezpečení.                     
Byla členkou Československého červeného kříže a řady dalších sociálních spolků.                   
Této činnosti se věnovala i profesionálně. Nastoupila na Ústřední sociální úřad                     
pražského magistrátu pod někdejšího vedoucího Petra Zenkla, později se stala                   
nejmladší vedoucí odboru pro mládež. 
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Cestovala za účelem rozšíření obzorů do Anglie, Francie a SSSR, zvládala                     
angličtinu, francouzštinu a němčinu. 

 Druhá světová válka 
V roce 1939 byly vdané ženy ve státních službách ze zákona penzionovány pro                         

uvolnění míst pro lidi odsunuté z území připojeného k Německé říši, a Horáková                         
proto musela odejít ze zaměstnání. Prostřednictvím Ženské národní rady                 
organizovala sociální pomoc nejen v souvislosti se světovou ekonomickou krizí, ale                     
po Mnichovské dohodě v roce 1938 i českým uprchlíkům z pohraničí ČSR. Po roce                           
1939 se zapojila do antifašistické odbojové organizace Petiční výbor Věrni                   
zůstaneme (PVVZ) a Politické ústředí, pro které aktivně vyhledávala nové ilegální                     
pracovníky, zajišťovala tajné byty, získávala zpravodajské informace. Patřila mezi                 
klíčové osobnosti PVVZ a podílela se na formulování jeho prvotního programu. 

Neušla však pozornosti gestapa a 2. srpna 1940 byla společně s manželem zatčena,                         
ne však za aktivity v odboji, ale za práci v Ženské národní radě. Po zjištění napojení                               
na odboj byla tvrdě vyslýchána a bita, pro gestapo ale bez úspěchu. Dva roky byla                             
vězněna na Pankráci a na Karlově náměstí. Po atentátu na Heydricha byla převezena                         
do Malé pevnosti v Terezíně, kde později vedla oddělení tamější „marodky“, což jí                         
umožnilo relativně volný pohyb po lágru. Zde se znovu setkala se svým vzorem                         
Františkou Plamínkovou, později popravenou na Kobyliské střelnici. Z Malé pevnosti                   
v Terezíně byla v červnu 1944 převezena do Lipska a poté do Drážďan. Soud s                             
Horákovou se konal v Drážďanech v říjnu 1944, kde se sama hájila v němčině.                           
Prokurátor jí navrhl trest smrti, který soud nakonec změnil na 8 roků káznice. Ten si                             
odpykávala do dubna 1945 v ženské věznici v Aichachu u Mnichova, odkud ji                         
osvobodila americká armáda. 

Poválečné období 
Po osvobození v květnu 1945 se vrátila do Prahy, kde se setkala s manželem, který                             

přežil pochod smrti. Po konzultacích s prezidentem Benešem, který apeloval na                     
potřebu kvalitní stranické politiky, opět vstoupila do vedení znovu obnovené ČSNS                     
a přijala poslanecký mandát Prozatímního národního shromáždění. 

Obnovila také Ženskou národní radu pod názvem Rada československých žen, kde                     
se stala předsedkyní. Spolu se svými spolupracovnicemi z Rady založila v lednu roku                         
1947 ženský časopis s názvem Vlasta. Byla také místopředsedkyní Svazu                   
osvobozených politických vězňů a stala se též členkou Svazu přátel SSSR. 

V roce 1946 kandidovala za ČSNS a byla zvolena do Národního shromáždění. V                         
této době byla kritická vůči činnosti poválečných lidových soudů, práci v oblasti                       
sociálních otázek, hospodářství a zahraniční politiky. Brzy rozpoznala servilní                 
poslušnost československých komunistů vůči Moskvě. Kvůli tomu byla               
monitorována StB, která byla již od konce války ovládána právě komunisty. 
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Vládní krize a komunistický převrat 
V období vládní krize se snažila o svolání schůze parlamentu, což se jí nepodařilo.                           

Na stranické schůzi ČSNS dne 24. února 1948 odhalila Aloise Neumana jako skrytého                         
komunistu, Neuman ze schůze utekl, a tak nemohl být ještě ten den vyloučen.                         
Druhý den vstoupil do obrozené Gottwaldovy vlády jako ministr za ČSNS. 

Jako předsedkyně prosadila 25. února 1948 usnesení, aby Rada československých                   
žen nevstupovala do Ústředního akčního výboru. Druhého dne však byla Horáková                     
vyloučena, vedení převzala komunistka Anežka Hodinová-Spurná a Rada               
československých žen  do akčního výboru vstoupila. 

Následně byla Milada Horáková vyloučena ze všech svých veřejných funkcí. Po                     
neúspěšném boji s finálním nástupem komunistů se 10. března 1948 rozhodla                     
demonstrativně vzdát svého poslaneckého mandátu na protest proti jejich jednání.                   
Nastoupila opět na pražský magistrát, tentokrát jako sociální referentka Ústředního                   
národního výboru. Přestože měla možnost opustit Československo, svůj odchod z                   
vlasti oddalovala a byla stále politicky aktivní. V květnu 1948 založila s bývalým                         
poslancem Josefem Nestávalem neformální skupinu kolem ČSNS, která udržovala                 
kontakty s exilovými politiky Petrem Zenklem a Hubertem Ripkou. Podporovala lidi                     
usilující o emigraci a nadále veřejně vystupovala proti komunistické vládě. 

Horáková se dostala do hledáčku jako vhodná kandidátka pro akci StB „Střed“, v                         
rámci níž měla být 27. září 1949 zatčena. Pokus o odvedení do vazby se doma na                               
Smíchově nezdařil, neboť tam byla jen služebná, dcera a Bohuslav Horák, kterému                       
se podařilo v nestřeženou chvíli uniknout. Varovat svou ženu se mu však                       
nepodařilo, neboť již byla zatčena o několik hodin dříve ve své kanceláři v Masné                           
ulici. 

Vyšetřování a proces 
Proces s Miladou Horákovou a s jejími dvanácti kolegy, řízený JUDr. Karlem                         

Trudákem, probíhal od 31. května do 8. června 1950 a byl zinscenován jako veřejný                           
politický proces po vzoru sovětských velkých čistek ve 30. letech na přímý příkaz                         
prezidenta Gottwalda. Kromě procesu se skupinou Milady Horákové bylo již v                     
listopadu 1949 zatčeno na 380 bývalých funkcionářů ČSNS. 

Obzvláště doktorka Horáková, která byla vyslechnuta první den, se nepoddala a                     
občas se jí podařilo bránit sebe a své ideály, i když věděla, že tím svoje šance na                                 
mírnější trest jen snižuje. Během procesu byly nošeny do soudní síně koše s tisíci                           
rezolucemi lidí žádajících nejvyšší tresty pro obviněné, které byly organizovány                   
nejen závodními výbory KSČ, milicemi, ale i uličními výbory. 

8. června 1950 po závěrečné řeči státních zástupců Juraje Viesky, Josefa Urválka a                         
Ludmily Brožové-Polednové proběhly poslední řeči všech odsouzených, která byla                 
médiím cenzurována. Následně byly vyneseny rozsudky: čtyři tresty smrti oběšením                   
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včetně Horákové, čtyři tresty doživotního vězení a pět trestů od dvaceti do dvaceti                         
osmi let. 

Smrt 
Milada Horáková odmítla žádat o milost, ale její dcera i advokát tak učinili.                         

Přestože i mnohé významné osobnosti, například Albert Einstein, Jean-Paul Sartre,                   
Winston Churchill nebo Eleanor Rooseveltová, se snažily svými dopisy získat pro                     
odsouzené milost u prezidenta, Gottwald, formálně na doporučení ministra                 
spravedlnosti, rozsudky k trestu smrti podepsal. 

Ve dnech 24.–27. června 1950 napsala Milada Horáková v cele smrti deset dopisů,                         
o jejichž existenci se veřejnost dozvěděla až po sametové revoluci v roce 1989. Svůj                           
poslední dopis, určený především rodině, napsala v den popravy dne 27. 6. 1950 ve                           
02.30 hodin ráno. V něm mimo jiné prohlásila: 

„Je to zvláštní shoda okolností; když se měla narodit Jana, udělala jí místo na světě                             
naše máma. Teď dělám tu výměnu životů zase já. Jdu s hlavou vztyčenou – musí se                               
umět i prohrát. To není hanba. I nepřítel nepozbyde úcty, je-li pravdivý a čestný. V                             
boji se padá, a co je jiného život než boj.“ 

Poprava Milady Horákové byla vykonána oběšením na dvoře pankrácké věznice 27.                     
června 1950 v 05.35 hodin ráno, jako poslední ze všech čtyř k smrti odsouzených. 

Její vražda vyvolala velký mezinárodní ohlas. 

Poslední slova Milady Horákové: 

„Padám, padám, tento boj jsem prohrála, odcházím čestně. Miluji tuto zem, miluji                       
tento lid, budujte mu blahobyt. Odcházím bez nenávisti k vám. Přeji vám to, přeji                           
vám to…“  

Zdroj: Wikipedie 

 Zdroj obr.: zpravy.aktualne.cz, seznamzpravy.cz 
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21. SRPEN 1969  
21. srpen 1969 – den, kdy Češi stříleli do Čechů a 

země byla na pokraji občanské války 
 

V Cejleckém zpravodaji jsme již s plk. let. v. v. Ing. Antonínem Suchým vzpomínali                           
na 21. srpen 1968. V dnešním čísle můžeme alespoň trochu nahlédnout na události,                         
které se staly ve stejný den, pouze o rok později. 

Vojáci v základní službě uzavřeli 21. srpna 1969 pražskou Jindřišskou ulici, aby se                         
další demonstranti nedostali na Václavské náměstí. | Foto: Policejní muzeum ČR 

Co bylo větším dnem hanby? 21. srpen 1969, kdy Veřejná bezpečnost s Lidovými                         
milicemi a armádou tvrdě potlačily demonstrace, při nichž si lidé připomínali první                       
výročí okupace armádami států Varšavské smlouvy? Anebo právě 21. srpen 1968, kdy                       
do Československa vtrhla spojenecká vojska? Od srpnových událostí 1969, které                   
měly blízko k občanské válce, uplyne letos 51 let. 

"Je v tom rozdíl. V roce 1968 byla společnost sjednocená. Intervenci vojsk států                         
Varšavské smlouvy brala většina lidí jako okupaci. Jako zradu spojenců, při které                       
bylo při obsazování Československa od srpna do prosince zastřeleno, upáleno,                   
usmrceno střepinami a především při dopravních nehodách zahynulo 137 civilistů,"                   
říká Daniel Povolný z Úřadu pro  dokumentaci a vyšetřování zločinů komunismu. 

21. srpen 1968 proto Povolný nazývá "dnem zrady". Zatímco události z 21. srpna                         
1969 v duchu tehdejších dobových protestních letáků chápe jako "den hanby",                     
protože do lidí už nestříleli cizí okupanti, ale Čechoslováci. Přesněji příslušníci                     
Lidových milicí, jimž se tehdy říkalo "ozbrojená pěst dělnické třídy". 
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"To, že někteří spolupracují s okupanty, kteří je drží u moci, lidé vnímali jako                           
obrovskou a ponižující hanbu," dodává historik, jemuž vychází v těchto dnech kniha                       
Den hanby 1969. 

A Povolný pokračuje: "Lidé si při srpnových protestech před padesáti lety naplno                       
uvědomili, že vedoucí představitelé Československa začali se sovětskými okupanty                 
kolaborovat, že definitivně opustili myšlenky pražského jara. Alexandra Dubčeka již                   
v dubnu 1969 vystřídal v čele komunistické strany Gustáv Husák, spustily se                       
normalizační čistky. Z komunistické strany byli například v květnu 1969 vyloučeni                     
František Kriegel a Ota Šik, poté následovaly další tváře pražského jara Josef                       
Smrkovský, Oldřich Černík či Jiří Pelikán a samozřejmě i Alexander Dubček." Stejně                       
jako mnoho dalších se ocitli na okraji společnosti. Normalizace natvrdo dopadla i na                         
obyčejné lidi.Před "dnem hanby" se protestovalo téměř každý měsíc. 

Výbuch protestů z 21. srpna 1969 byl vlastně jen zákonitým vyústěním                     
nespokojenosti lidí s tím, kam normalizační politici vedou společnost. A                   
demonstrovalo se, respektive bojovalo se, na mnoha místech Československa. 

Například už 7. listopadu 1968, při příležitosti jednapadesátého výročí Velké                   
říjnové socialistické revoluce v sovětském Rusku. V lednu 1969 se pak na protest                         
proti rezignaci společnosti a smiřováním se s okupací upálil Jan Palach, v únoru Jan                           
Zajíc a v dubnu Evžen Plocek. 

"Téměř každý měsíc se odehrála nějaká akce proti okupaci. Část společnosti                     
dávala zkrátka trvale najevo nespokojenost s kroky a jednáním vedoucí politické                     
garnitury," říká Povolný. 

Největšími ohnisky odporu byly 21. srpna 1969 Praha, Brno a Liberec, ale také                         
Karlovy Vary. Bojovalo se však i v dalších větších českých městech jako například v                           
Ústí nad Labem, Českých Budějovicích, Ostravě či Havířově. Na Slovensku už méně.                       
Normalizace tam proběhla rychleji. Slovákům navíc vyhovovalo federativní               
uspořádání republiky, o které předtím desetiletí marně usilovali. 

Většina lidí si přitom původně chtěla při prvním výročí spojenecké okupace                     
připomenout její oběti jen klidnými demonstracemi. 

"Domnívali se, že když se budou chovat slušně, tak nedají pořádkovým silám                       
záminku zasáhnout. Navíc si pamatovali, že Sbor národní bezpečnosti (dnešní                   
policie - pozn. red.) si získal u lidí před rokem velký kredit, když fungoval jako                             
"tenká červená linie" mezi lidmi a okupačními vojsky. Jenomže už o rok později ti                           
samí esenbáci zasahovali proti vlastním lidem, které při invazi spojenců chránili,"                     
popisuje společenský zlom historik Povolný. Odpor lidí zlomil až příjezd armády. 
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Na Václavském náměstí v Praze přitom lidé 21. srpna původně chtěli jen položit                         
květiny a svou přítomností demonstrovat nesouhlas, avšak policie začala ty                   
nejaktivnější zatýkat, aby zastrašila ostatní a přiměla je k rozchodu. 

Jenomže právě zatýkání lidí přerostlo vzápětí do tvrdých pouličních střetů -                     
stavěly se barikády, vzduchem létaly dlažební kostky, šrouby či matice. Od                     
ozbrojených složek pak slzné granáty a někde se ozvala i ostrá střelba. 

Oběti a útočníci 21. srpna 1969 

● Při pouličních bojích bylo zastřeleno pět lidí: v Praze Bohumil Siřínek (14),                       
František Kohout (18) a František Kruba (19), v Brně pak Dana Muzikářová                       
(18) a Stanislav Valehrach (27). Mnoho dalších lidí pak utrpělo vážná střelná                       
zranění s doživotními následky. 

● Proti demonstrantům bylo celkem nasazeno kromě jednotek VB a oddílů                   
ministerstva vnitra i na 20 tisíc vojáků a 27 tisíc příslušníků milicí. Zadrženo                         
bylo asi 2400 demonstrujících lidí. 21. srpen se stal pro totalitní moc jedním                         
z nejobávanějších výročí. 

"Nikdy se nám ale i přes velkou snahu nepodařilo zjistit, kdo konkrétně střílel.                         
Víme jen to, že v případě smrtelných zranění stříleli příslušníci Lidových milicí,"                       
shrnuje Povolný výsledky vyšetřování. 

Střelbu milicionářů přičítají dnes policejní experti jejich špatné vycvičenosti, ale i                     
strachu, který vojáci či policisté zvládali tehdy mnohem lépe. 

Pouliční boje k večeru - například v Praze - vrcholily. Pořádkové síly začaly                         
dokonce vyklízet pozice. Pražskou Národní třídu pak demonstranti zcela ovládli. 

Proto v noci 21. srpna 1969 musely v Praze zasáhnout tanky 17. tankového pluku z                             
Týna nad Vltavou. Teprve ony zlomily na náměstí Míru, Tylově náměstí či na                         
Revoluční třídě odpor demonstrantů, kteří už neměli postupu obrněnců čím čelit.                     
Dlažební kostky, jimiž zasypávali milicionáře či příslušníky SNB, jim byly k ničemu. 

V pohotovosti ovšem byla i okupační sovětská armáda, i když bylo předem                       
dohodnuto, že zasáhne jen v obzvlášť kritické situaci. Pokyn zněl jasně: nepokoje                       
měly zvládnout československé bezpečnostní síly. 

A není bez zajímavosti, že československým vojákům se do zásahů proti lidem                       
vyloženě nechtělo. Zvláště ti v základní službě nejevili valné nadšení. Jakmile však na                         
jejich hlavy začaly létat dlažební kostky, kusy prken či kovové matice, tak ztratili                         
zábrany. "Dokud nám nepřilétly první dlažební kostky na hlavu a nezranily několik z                         
nás, tak jsme zasahovat nechtěli," vypověděl jeden z vojáků. 

"Majora Štotu, který se 20. srpna účastnil zásahu jednotky pohraniční stráže,                     
trefily několikrát letící kameny. Pohraničníky okolo to natolik rozzuřilo, že je museli                       
příslušníci SNB krotit, aby zásah proti demonstrantům nevyústil do krajnosti. I tak                       
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ale byli někteří demonstranti v blízkosti Ovocného trhu a Příkopů, kde byl major                         
Štota zraněn, surově zbiti až do otřesu mozku. Další byli dokonce postřeleni. V                         
Praze podlehli střelným zraněním tři mladíci," popisuje tvrdost zásahu                 
bezpečnostních sil historik Povolný. Dva příslušníky Lidových milicí pak zasáhla                   
vlastní střelba. 

Mlácení lidí a střelba do nich zdeformovaly páteř národa. 

Brutalita bezpečnostních složek 21. srpna 1969 nalomila svým způsobem páteř                   
národa. "Ve vědomí lidí způsobila zásadní zlom. Šlo o normalizační mezník,"                     
připouští Povolný. 

Tisíce demonstrantů byly zatčeny, vyšetřovány a i v dalších letech perzekvovány.                     
Řady odpůrců režimu následně výrazně prořídly. Veřejnost byla v šoku z toho, že                         
pražské jaro 1968 přineslo obrovská očekávání společenských změn, avšak už o                     
pouhý rok později Čechy a Slováky tloukli a zavírali jejich vlastní lidé. 

PhDr. Daniel Povolný, Ph.D. absolvoval magisterské studium na Filosofické fakultě                   
Univerzity Karlovy v Praze a postgraduální doktorandské na Filosofické fakultě                   
Univerzity v Hradci Králové. Jako historik se věnuje československým dějinám v                     
období 1945-1989, zvláště pak problematice Československé lidové armády, StB a VB                     
v letech 1968-1969, ale také regionálními dějinami či osobě zakladatele značky Jawa                       
Ing. Františka Janečka. 

Za zpracování tohoto článku děkujeme panu plk. let. v. v. Ing. Antonínu 
Suchému, který je naším vlastencem tělem i duší, který nesloužil jako letec 

komunistickému režimu, ale sloužil své vlasti. Po okupaci naší země vojsky VS 
v roce 1968, kterou odsoudil, zažil i se svojí rodinou „slasti tehdejšího 

komunistického režimu“. Děkujeme.  

JSME TO CO JÍME 
Srdce, tuky a cholesterol?... 

Vážení a milí čtenáři, dnes se budeme věnovat tématu, na                   
které se názory opravdu velmi liší, takže je i pro mě velmi                       
těžké jej nějak uchopit a srozumitelně popsat. Naše               
„západní“ medicína má velmi mnoho specializací. Někdy             
naštěstí – akutní medicína, někdy bohužel – chronická               

onemocnění… Ale čím dál častěji se začínají objevovat lékaři, kteří se zabývají tzv.                         
celostní medicínou, takže se na člověka dívají komplexně, včetně toho, čím si prošel                         
a co právě prožívá, aby dokázali odhalit příčinu daných potíží. A co se týče                           
cholesterolu, víme, jak se na něj dívá tradiční medicína, ale…. Cholesterol opravdu                       
potřebujeme. Je součástí každé buněčné membrány, aby se buňka „nerozpustila“.                   
Nachází se v mozku (zajišťuje tvorbu paměťových stop), nervovém systému, játrech                     
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a krvi. Je stavební látkou v pohlavních hormonech, vitaminu D a žluči potřebné pro                           
trávení tuků. Nachází se v nadledvinách a podílí se na metabolismu cukrů. Přesto                         
stres, kouření a rafinovaný cukr zvyšují tvorbu cholesterolu v játrech v nadměrném                       
a škodlivém množství. Víte, že už v roce 1985 obdrželi chemici Goldstein a Brown                           
Nobelovu cenu za zjištění, že hladina cholesterolu je u některých jedinců geneticky                       
určená a nezávisí na stravě? A tedy, cholesterol ve stravě neovlivňuje jeho hodnoty v                           
krvi. 

Cholesterol najdeme v živočišných potravinách (mase,             
vaječných žloutcích, vnitřnostech, a tučných mléčných           
produktech), výjimečně jej nejdeme i v rostlinné stravě –                 
palmovém a kokosovém oleji. Bylo provedeno velké množství               
studií k určení souvislosti hladiny vysokého cholesterolu ve               

spojitosti s vysokým rizikem srdečně cévních onemocnění, aterosklerózy a infarktu                   
myokardu. Avšak tato souvislost nebyla nikdy prokázána. Naopak podle některých                   
studií u starší populace vyšší cholesterol prodlužuje věk a v mnoha jiných studiích                         
jsou osoby s nízkou hladinou cholesterolu více ohroženy infekcemi plic, zažívacího                     
ústrojí, horší regenerací tkání a organismus je méně chráněný před stresovými                     
faktory. Jedním z mýtů je i to, že optimální je nízkotučná strava (první doporučení                           
jsou již z r. 1977 a 1983). Odstraněním tuku z výrobků, zejména mléčných se výrazně                             
zhorší chuť. Pro zlepšení výrobci přidají cukr, kukuřičný sirup a chemikálie k                       
vylepšení chuti. Podle studií se nárůst obezity datuje právě do těchto let a také                           
nebyl prokázán jakýkoliv pozitivní vliv těchto výrobků na zdraví. Naopak analýzy                     
prokázaly, že strava s větším množstvím zdravých tuků nezvyšuje váhu a obvod                       
pasu, přičemž nízkotučná strava více podporuje ukládání zásobního břišního tuku. A                     
jaké tuky jsou tedy zdravé? Jsou to již minulých příspěvcích zmíněné omega-3 a                         
omega-9 mastné kyseliny v poměru 2-4:1 k omega-6. Nynější poměr je 20:1 ve                         
prospěch omega-6 mastných kyselin. A kde je tedy najdeme? Omega-3 mastné                     
kyseliny najdeme v tučných mořských rybách (makrela, losos, sardinky, pstruh a                     
sleď), lněném semenu, lněném oleji, mateřském mléku, sóje, vlašských ořeších,                   
listové zelenině, mandlích a pšeničných klíčcích. Omega-3 kyseliny snižují riziko                   
náhlé smrti, nepravidelné srdeční akce, zlepšují krevní oběh, mají protirakovinné                   

účinky, pozitivně ovlivňují artritické změny, podporují imunitní             
systém atd. Omega-9 mastné kyseliny najdete v olivovém,               
sezamovém, ořechovém oleji, řepkovém oleji vyšlechtěném z             
řepky kanola, v avokádu a ořeších jako takových – kešu, mandle,                     
pekany, pistácie, makadamia a arašídy. Tyto kyseliny snižují               

riziko mozkových příhod, cukrovky a srdečně-cévních onemocnění. Omega - 6                   
mastné kyseliny najdeme v podzemnicovém, kukuřičném, sójovém a               
slunečnicovém oleji, nejbohatšími zdroji jsou mléčné výrobky, červené maso,                 
vaječný žloutek, vnitřnosti, krůtí a kuřecí maso. V naší stravě konzumujeme příliš                       
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mnoho těchto tuků. Z omega 3 a 6 vznikají v těle prostaglandiny a ty se diametrálně                               
liší svými účinky. Z omega 6 pak podporují vznik zánětu, zvyšují krevní srážlivost,                         
zvyšují riziko srdečních onemocnění, hypertenze, mozkové mrtvice, nebezpečí               
infekce, výskyt deprese, zvyšují hladinu inzulinu. Prostaglandiny vzniklé z omega 3                     
mají protizánětlivý účinek, snižují krevní srážlivost, rozšiřují cévy, snižují bolest,                   
podporují imunitu, podporují dělení buněk, podporují mozkové funkce a snižují                   
hladinu inzulinu. A kdo tedy podle současných výzkumů může za civilizační                     
nemoci? Je to homocystein! ale o tom až někdy příště. Tentokrát bylo čtení zřejmě                           
náročné, ale snad alespoň malinko pochopitelné. Pojďme si tedy raději uvařit něco                       
dobrého😊 a udělat si radost. 

Kompot z hlohových bobulí Plnou hrst sušených hlohových bobulí                 
dejte do misky a zalijte jablečnou šťávou, aby byly bobule alespoň 5                       
cm pod hladinou. Přidejte kousek celé skořice. Misku dejte na noc                     
do lednice. Pak vyndejte skořici, oslaďte lžičkou medu a snězte.                   

Hloh je totiž kardiotonikum, které se komplexně stará o kardiovaskulární systém. Ať                       
už preventivně, či jako regenerace po infarktu. Užívejte 2 čajové lžičky ve formě                         
nálevu, který potom pijte 3x denně. 

Polévka z červené řepy na lžíci přepuštěného másla osmahneme 1                   
nakrájenou cibuli. Přidáme 500g oloupané na kostky nakrájené               
syrové červené řepy, lžičku sušeného tymiánu restujeme na               
cibulce asi 5 minut. Vše zalijeme 500 ml vývaru a pod pokličkou                       
vaříme 35 minut. Pak přidáme 2 stroužky česneku, sůl, pepř, lžičku                     

vinného octa a vše dohladka rozmixujeme. Podáváme s lžící zakysané smetany (pro                       
vegany lze použít zakysanku z kokosového mléka, v Lidlu běžně dostupnou) a                       
posypeme petrželkou. Pro milovníky chilli přidáme trošku sladkého chilli také                   
dostupného v Lidlu😊. 

Tuňákové karbanátky 100g pohanky lámanky připravíme podle             
návodu na obalu. Uvařenou pohanku smícháme se 160 g tuňáka ve                     
vlastní šťávě (použila jsem v oleji), 1 nastrouhanou mrkví, 3 vejci,                     
200g nastrouhaného uzeného tofu, lžičkou hořčice, 2 lžícemi               
lněného semínka, solí a pepřem. Ze směsi tvarujeme placičky a                   
pokládáme na plech vyložený pečícím papírem a pečeme 25 minut                   

při 170-180 stupních. Z tohoto množství bylo asi 12 docela velkých karbanátků. S                         
bramborem a zeleninovým salátem nám chutnalo. 

Tak snad bude chutnat i Vám. Dobrou chuť a krásný zbytek léta😊. 
Františka Křišťálová 

Zdroje: Tučné superpotraviny a oleje (MUDr. David Frej), Zdravé tuky (MUDR. David Frej),Jíme zdravě s 
Fitrecepty a Jíme zdravě s Fitrecepty II, Google obrázky, Zdravé srdce ( David Hoffman) 
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ZÁBAVNÝ KOUTEK PRO DĚTI 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
zdroj: pinterest.com 
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zdroj: fler.cz 

ZÁBAVNÝ KOUTEK PRO DOSPĚLÉ 
sudoku snadné sudoku těžké 
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INZERCE 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   

49 



 
50 



UŽITEČNÉ KONTAKTY 
Obecní úřad: www.cejle.cz 
Pavlína Nováková (starostka): 737 952 830, 603 218 599, starostka@cejle.cz 

Antonín Seknička (místostarosta): 733 306 796, 777 248 255, mistostarosta@cejle.cz 

Ing. Jana Kovářová (účetní): 603 218 585, ucetni@cejle.cz 

Úřední hodiny: Po, St: 7:00-12:00 a 14:00-17:00; Út, Čt a Pá: 7:00-12:00 

Miloslava Nováková (knihovnice): miluskanovacka@seznam.cz 

Otevírací doba: každé liché pondělí od 15:30 – 18 h 

Základní škola: 603 157 812, zs.cejle@seznam.cz, Bc. Gabriela Nováková 

Mateřská škola – 605 907 336, ms.cejle@seznam.cz 

Školní jídelna – 732 150 409, cejle.jidelna@seznam.cz 

Pošta Kostelec: 954 258 861 

Po, Út, Čt, Pá  8:00 – 11:00; 14:00 – 15:30; 16:00 – 16:30 

St        8:00 – 10:30; 14:00 – 15:30; 16:00 – 17:00 

ICOM transport a.s.: Jihlava 567 300 568 

Prodejna Dana: 567 316 106 

Po-Pá 8:00 – 10:30; 15:00 – 17:00 So 8:00 – 11:00 

MVDr. Ludmila Vacková - veterinární ordinace: 604 809 363 

Havárie: plyn 1239, elektřina 800 22 55 77 

Vodovod: Pavel Klimeš 724 223 942 

Hasiči: 150 

Záchranná služba: 155 

Policie ČR: 158 

Jednotná linka tísňového volání: 112 – zejména pro cizince nemluvící česky 

Policista z Vaší ulice: pprap. Jiří Koukal – služebna Třešť 974 266 741, 567 224 333 
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